
  

VOLDA KOMMUNE 
 

 

MØTEINNKALLING 
 
Utval: Tenesteutval for helse og omsorg 
Møtestad: Voldsfjorden, Volda Rådhus 
Dato: 07.03.2019 
Tid: 13:00 

 
Vi møtes ved innkjørselen til Prestegarden denne gongen, for omvising. 
Etter omvisinga nyttar vi møterom Voldsfjorden på Rådhuset. 
 
Forfall skal snarast meldast til servicekontoret/utvalsekretær på telefon 70 05 87 00 eller  
postmottak@volda.kommune.no, som kallar inn vara. Varamedlemer møter difor berre etter eiga 
innkalling. 
 
Folkevalde, både medlemer og varamedlemer, plikter å møte jf. kommunelova § 40 nr. 1, med 
mindre det ligg føre gyldig forfall.  
 
Den som ønskjer å stille spørsmål om sin habilitet i ei sak, jf. forvaltningslova § 6 og 
kommunelova § 40 nr. 3, skal melde dette til utvalsekretær i god tid før møtet. Dette også 
grunna eventuell innkalling av varamedlem, jf. forvaltningslova § 8, 3. ledd.  
 
Møtet er ope for publikum, men kan verte lukka ved handsaming av saker som inneheld 
informasjon som er unnateke offentlegheit.  
 
Saksdokumenta er lagt ut til offentleg ettersyn på Volda kommune si heimeside 
https://innsyn.ssikt.no/volda/dmb  og på servicekontoret.  
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NOTAT 
 

Til: Formannskapet  

Fra: Rådmannen 

Tema: 

 

Helseplattformen og Trondheim kommune 

 

Dato:  26.02.2019 

 

Medieoppslag de siste dagene kan skape et inntrykk av at Trondheim kommune er i tvil om 

valg av løsning og leverandør til Helseplattformen. Det stemmer ikke. Vi står fullt og helt bak 

prosjektet Helseplattformen og valget av Epic som leverandør.   

Vi mener vi sammen med Helse Midt-Norge har valgt den løsningen som fyller 

helsetjenesten sine kvalitets - og fagkrav best, til beste for pasienten.  

Og vi har full tillit til at dette er det riktige valget for regionen.  

 

Det har vært gjennomført en stor offentlig anskaffelsesprosess basert på en omfattende 

felles kravspesifikasjon. Trondheim kommune og de andre kommunene har deltatt med 

fagfolk i utformingen av krav til løsning. Kommune og sykehus har vært enige om alle krav. 

Kommunen har vært tett på i den konkurransebaserte dialogen hvor leverandørene har 

kommet med sine tilbud. Noen leverte tilbud som inkluderte flere løsninger og 

leverandører. Ingen av dem nådde opp i konkurransen. Den valgte løsningen for en felles 

journalløsning er den løsningen som er mulig å realisere innenfor en tidshorisont på 5-10 år.  

Selv om den tekniske løsningen er omfangsrik, har Epic lagt til rette for at 

systemet/løsningen kan snakke sammen med andre løsninger, basert på internasjonale 

standarder. Dette gir oss et stort handlingsrom både for integrasjoner og innovasjon. Nye 

systemer skal i fremtiden kunne kobles sammen med løsningen, og de eksisterende 

systemene som skal integreres kan videreføres sammen med Epic-løsningen.   

  

I medieomtalen er det også blitt referert til Sundhedsplattformen i Danmark der det har 

vært og er utfordringer i bruk av løsningen. Helseplattformen, inkludert flere medarbeidere 

fra Trondheim kommune, har vært på flere besøk i København, og vi har fått gode og viktige 

innspill som vi kan lære av. Et viktig læringspunkt er å starte planlegging og organisering av 

innføringsprosjektet tidlig nok, slik at de involverte aktørene er godt nok forberedt. Vi 

mener vi er godt forberedt på å sette i gang innføringen av et nytt samhandlingsverktøy på 

tvers av helsetjenestene i Midt-Norge slik at vi kan realisere målbildet en innbygger - en 

journal. 

  

Helge Garåsen 

kommunaldirektør for helse og velferd 
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Fra: Rune Sjurgard[Rune.Sjurgard@volda.kommune.no] Sendt: 27.02.2019 15:08:08 Til: Postmottak Volda Kopi:
Svein Berg-Rusten; Paul Ottar Tornes; Sonja Håvik Tittel: VS: Helseplattformen og Trondheim kommune
Ber om at e‐posten nedanfor og vedlegget vert lagt fram som orinenteringssak for fsk.
 

 

Rune Sjurgard
rådmann
Rådmann
Mobil 90053752
www.volda.kommune.no

 

Fra: Ole Gunnar Kjøsnes <ole.gunnar.kjosnes@ks.no> 
Sendt: onsdag 27. februar 2019 13:01
Til: Anita Ulstad <anita.ulstad@verran.kommune.no>; Anne Kathrine Slunggård
<Anne.Kathrine.Slungard@stjordal.kommune.no>; Arne Ketil Auran <arne.ketil.auran@frosta.kommune.no>;
Arnfinn Brasø <arnfinn.braso@orland.kommune.no>; Beathe Sandvik Meland
<Beathe.Sandvik.Meland@froya.kommune.no>; Birger Hellan <birger.hellan@snillfjord.kommune.no>; Birgit
Reisch <bire@rindal.kommune.no>; Bodil Johanne Lie <Bodil‐Johanne.Lie@namdalseid.kommune.no>; Carl‐Jakob
Midttun <carl‐jakob.midttun@malvik.kommune.no>; Dagfinn Skjølsvold
<dagfinn.skjolsvold@oppdal.kommune.no>; Emil Raaen <emil.raaen@bjugn.kommune.no>; Geir Ove Storstein
<geir‐ove.storstein@agdenes.kommune.no>; Hege Sørlie <hege.sorlie@naroysund.kommune.no>; Heidi
Horndalen <Heidi.Horndalen@tydal.kommune.no>; Helge Thorsen <Helge.Thorsen@naroy.kommune.no>; Inge
Falstad <Inge.Falstad@meraker.kommune.no>; Inge Ryan <inge.ryan@namsos.kommune.no>; Ingvill Kvernmo
<ingvill.kvernmo@orkdal.kommune.no>; Jan‐Yngvar Kiel <jan‐yngvar.kiel@skaun.kommune.no>; Jostein Grimstad
<jostein.grimstad@verdal.kommune.no>; Karl Audun Fagerli <karl.audun.fagerli@lierne.kommune.no>; Katrine
Lereggen <katrine.lereggen@melhus.kommune.no>; Kjersti Kvalvik <Kjersti.Kvalvik@namsskogan.kommune.no>;
Kjetil Mjøsund <kjetil.mjosund@klabu.kommune.no>; Knut Dukane <knut.dukane@midtre‐
gauldal.kommune.no>; Laila Eide Hjertø <leh@hitra.kommune.no>; Liv Elden Djokoto
<Liv.Elden.Djokoto@hoylandet.kommune.no>; Marius Jermstad <marius.jermstad@holtalen.kommune.no>;
Morten Wolden <morten.wolden@trondheim.kommune.no>; Odd Inge Mjøen <oddmj@trondelagfylke.no>; Ola
Stene <ola.stene@levanger.kommune.no>; Ola Peder Tyldum <Ola.Peder.Tyldum@royrvik.kommune.no>; Per Ola
Johansen <per.johansen@afjord.kommune.no>; Per Øivind Sundell <per.sundell@rennebu.kommune.no>; Peter
Ardon <peter.ardon@inderoy.kommune.no>; Petter Lindseth <Petter.Lindseth@meldal.kommune.no>; Roar
Leirset <roar.leirset@osen.kommune.no>; Roy Harald Ottesen <roy‐harald.ottesen@vikna.kommune.no>; Roy‐
Bjarne Hemmingsen <roy.hemmingsen@roan.kommune.no>; Rune Strøm <rune.strom@flatanger.kommune.no>;
Solveig Slyngstad <solveig.slyngstad@leka.kommune.no>; Stig Roald Amundsen
<stig.roald.amundsen@selbu.kommune.no>; Svein Helland <Svein.Helland@grong.kommune.no>; Svein Henry
Berdal <svein‐henry.berdal@orkdal.kommune.no>; Torger Aarvaag <torger.aarvaag@hemne.kommune.no>;
Torunn Austheim <torunn.austheim@steinkjer.kommune.no>; Trond Stenvik
<trond.stenvik@overhalla.kommune.no>; Truls Eggen <truls.eggen@snasa.kommune.no>; Vigdis Bolås
<vigdis.bolaas@indrefosen.kommune.no>; Ådne Røkkum <adne.rokkum@bjugn.kommune.no>; Amund Hellesø
<Amund.helleso@vikna.kommune.no>; Anders Lindstrøm <anders.lindstrom@verran.kommune.no>; Are Hilstad
<are.hilstad@meldal.kommune.no>; Arnhild Holstad <arnhild.holstad@namsos.kommune.no>; Bente Estil
<bente.estil@lierne.kommune.no>; Berit Flåmo <berit.flamo@froya.kommune.no>; Bjørn Iversen
<bjorn.iversen@verdal.kommune.no>; Bjørn Arild Gram <bjorn.arild.gram@steinkjer.kommune.no>; Einar Eian
<einar.eian@roan.kommune.no>; Gunnar Krogstad <gunnar.krogstad@melhus.kommune.no>; Hans Vintervold
<hans.vintervold@roros.kommune.no>; Hans Oskar Devik <hans.oskar.devik@royrvik.kommune.no>; Hege
Nordheim‐Viken <hege.nordheim‐viken@hoylandet.kommune.no>; Ida Stuberg
<ida.stuberg@inderoy.kommune.no>; Ingrid Aune <ingrid.aune@malvik.kommune.no>; Ivar Vigdenes
<ivar.vigdenes@stjordal.kommune.no>; Jan Håvard Refsethås <jan.havard.refsethas@holtalen.kommune.no>;
John Lernes <john.lernes@snillfjord.kommune.no>; John Einar Høvik <john.einar.hovik@osen.kommune.no>; Jon
P Husby <jon.p.husby@skaun.kommune.no>; Kari Anita Furunes <Kari.Anita.Furunes@meraker.kommune.no>;
Kirsti Tømmervold <kirsti.tommervold@klabu.kommune.no>; Kirsti Johanne Welander
<kirsti.welander@oppdal.kommune.no>; Odd Jarle Svanem <odd.jarle.svanem@hemne.kommune.no>; Oddbjørn
Bang <oddbjorn.bang@orkdal.kommune.no>; Oddvar Indergård <oddvar@agdenes.kommune.no>; Ogne Undertun
<ogne.undertun@bjugn.kommune.no>; Ola Øie <ola.oie@rennebu.kommune.no>; Ola T. Heggem
<ola.heggem@rindal.kommune.no>; Olav Jørgen Bjørkås <ojb@flatanger.kommune.no>; Ole Bjarne Østby
<ole.bjarne.ostby@tydal.kommune.no>; Ole Laurits Haugen <olh@hitra.kommune.no>; Ole Morten Balstad
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<ole.morten.balstad@selbu.kommune.no>; Per Helge Johansen <per.helge.johansen@leka.kommune.no>; Per
Olav Tyldum <per.olav.tyldum@overhalla.kommune.no>; Rita‐Irene Ottervik
<rita.ottervik@trondheim.kommune.no>; Robert Svarva <robert.svarva@levanger.kommune.no>; Rune Wik
<rune.wik@fosnes.kommune.no>; Sivert Moen <sivert.moen@midtre‐gauldal.kommune.no>; Skjalg Arne Åkerøy
<skjalg.akeroy@grong.kommune.no>; Steinar Aspli <steinar.aspli@naroy.kommune.no>; Steinar Lyngstad
<Steinar.Lyngstad@Namdalseid.kommune.no>; Steinar Saghaug <Steinar.Saghaug@indrefosen.kommune.no>;
Stian Brekkvassmo <stian.brekkvassmo@namsskogan.kommune.no>; Tom Myrvold
<tom.myrvold@orland.kommune.no>; Tone Våg <tone.vag@snasa.kommune.no>; Tore O. Sandvik
<torsa@trondelagfylke.no>; Trine Haug <Trine.Haug@frosta.kommune.no>; mrsk@live.no; Vibeke Stjern
<vibeke.stjern@afjord.kommune.no>; Anders Skipenes <anders.skipenes@frana.kommune.no>; Andreas Chr.
Nørve <andreas.chr.norve@vanylven.kommune.no>; Anita Ørsal Oterholm <anita.oterholm@halsa.kommune.no>;
Anne Berit Løset <anne.berit.loset@stordal.kommune.no>; Anne Grete Klokset
<anne.grete.klokset@nesset.kommune.no>; Anny Sønderland <anny.sonderland@sandoy.kommune.no>; Arne
Ingebrigtsen <arne.ingebrigtsen@kristiansund.kommune.no>; Arne Sverre Dahl
<arne.sverre.dahl@molde.kommune.no>; Bente Glomset Vikhagen <bente.vikhagen@skodje.kommune.no>;
Berit Irene Hannasvik <berit.hannasvik@averoy.kommune.no>; Birgit Eliassen
<birgit.eliassen@gjemnes.kommune.no>; Birgit Iversen Eckhoff <birgit.eckhoff@smola.kommune.no>; Einar Vik
Arset <einar.arset@ulstein.kommune.no>; Håvard Sagli <havard.sagli@aure.kommune.no>; Ingrid Husøy Rimstad
<Ingrid.Husoy.Rimstad@aukra.kommune.no>; Karl Andrè Birkhol <karl.birkhol@norddal.kommune.no>; Ketil
Ugelvik <ketil.ugelvik@midsund.kommune.no>; Knut Haugen <knut.haugen@surnadal.kommune.no>; Leon
Aurdal <leon.aurdal@sula.kommune.no>; Liv Stette <Liv.Stette@alesund.kommune.no>; Marianne Aasen
<marianne.s.aasen@gmail.com>; May‐Helen Molvær Grimstad <mhmg@sykkylven.kommune.no>; Odd‐Arild
Bugge <odd.arild.bugge@tingvoll.kommune.no>; Oddbjørn Indregård <oddbjorn.indregard@sande‐
mr.kommune.no>; Olaus‐Jon Kopperstad <olaus‐jon.kopperstad@heroy.kommune.no>; Ole Bjørn Moen <ole‐
bjorn.moen@eide.kommune.no>; Ottar Brage Guttelvik <ottar.brage.guttelvik@mrfylke.no>; Ragnhild Velsvik
Berge <ragnhild.velsvik.berge@hareid.kommune.no>; Randi Dyrnes <randi.dyrnes@sunndal.kommune.no>; Rune
Sjurgard <Rune.Sjurgard@volda.kommune.no>; Synnøve Vasstrand Synnes <sysy@orskog.kommune.no>; Tone
Roaldsnes <tone.roaldsnes@vestnes.kommune.no>; Toril Hovdenak <toril.hovdenak@rauma.kommune.no>; Turid
Hanken <turid.hanken@haram.kommune.no>; Wenche Solheim <Wenche.Solheim@orsta.kommune.no>; Åse Elin
Hole <asehol@stranda.kommune.no>; Anders Riise <Anders.Riise@hareid.kommune.no>; Arne Sandnes
<arne.sandnes@norddal.kommune.no>; Arnulf Goksøyr <arnulf.goksoyr@heroy.kommune.no>; Bernhard
Riksfjord <bernhard.riksfjord@aukra.kommune.no>; Dag Vaagen <dag.vaagen@sande‐mr.kommune.no>; Dag Olav
Tennfjord <dag.olav.tennfjord@skodje.kommune.no>; Egil Strand <egil.strand@eide.kommune.no>; Eva Hove
<eva.hove@stordal.kommune.no>; Eva Vinje Aurdal <eva.vinje.aurdal@alesund.kommune.no>; Geir Inge Lien
<ordforar@vestnes.kommune.no>; Harry Valderhaug <hava@giske.kommune.no>; Ingrid O. Rangønes
<ingrid.rangones@averoy.kommune.no>; Ingunn Oldervik Golmen <ingunn.golmen@aure.kommune.no>; Jan Ove
Tryggestad <jantry@stranda.kommune.no>; Jim Arve Røssevoll <jim‐arve.rossevoll@sula.kommune.no>; Jon
Sverre Aasen <jon.aasen@mrfylke.no>; Jørgen Amdam <jorgen.amdam@volda.kommune.no>; Kjell Neergaard
<kjell.neergaard@kristiansund.kommune.no>; Knut Sjømæling <knut.sjomaling@gjemnes.kommune.no>; Knut
Erik Engh <knut.erik.engh@ulstein.kommune.no>; Knut Helge Harstad
<Knut.Helge.Harstad@orskog.kommune.no>; Lars Olav Hustad <lars.hustad@rauma.kommune.no>; Lena
Landsverk Sande <lena.landsverk.sande@vanylven.kommune.no>; Lilly Gunn Nyheim
<lilly.gunn.nyheim@surnadal.kommune.no>; Milly Bente Nørsett <milly.bente.norsett@tingvoll.kommune.no>;
Odd Helge Gangstad <odd.helge.gangstad@midsund.kommune.no>; Odd Jostein Drotninghaug
<odd.jostein.drotninghaug@sykkylven.kommune.no>; Oddvar Harry Myklebust
<oddvar.myklebust@sandoy.kommune.no>; Ola E. Rognskog <ola.rognskog@halsa.kommune.no>; Roger Osen
<roger.osen@smola.kommune.no>; Rolf Jonas Hurlen <rolf.jonas.hurlen@nesset.kommune.no>; Stein Aam
<stein.aam@orsta.kommune.no>; Ståle Refstie <stale.refstie@sunndal.kommune.no>; Torgeir Dahl
<torgeir.dahl@molde.kommune.no>; Tove Henøen <tove.henoen@frana.kommune.no>; Vebjørn Krogsæter
<vebjorn.krogsaeter@haram.kommune.no>; mrsk@live.no; stale.vaag@wacker.com; Ståle Vaag
(stale.vaag@hemne.kommune.no) <stale.vaag@hemne.kommune.no>
Kopi: Gunnar Bendixen <Gunnar.Bendixen@ks.no>; Marit Moe <Marit.Moe@ks.no>; Åse Aspås
<Ase.Aspas@ks.no>; Annikken Kjær Haraldsen <annikken.kjaer.haraldsen@ks.no>; Anne Karen Hegge
<Anne.Karen.Hegge@ks.no>; Eva I. Lauglo <eva.lauglo@ks.no>
Emne: Helseplattformen og Trondheim kommune
 
 
Medieoppslag de siste dagene kan skape et inntrykk av at Trondheim kommune er i tvil om valg av løsning og

6



leverandør til Helseplattformen. Det stemmer ikke. Trondheim kommune står fullt og helt bak prosjektet
Helseplattformen og valget av Epic som leverandør.
Til orientering vises til vedlagt notat som fremlegges for formannskapet i Trondheim kommune
 
Med vennlig hilsen

Ole Gunnar Kjøsnes
Daglig leder KS‐kontoret i Trondheim
Stedfortredende regiondirektør Midt‐Norge 

Mobil: 952 87 858

ole‐gunnar.kjosnes@ks.no
http://www.ks.no
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ØRSTA KOMMUNE 

 

REFERAT 
Til:  

Deltakarane 
Frå:  

Referent 

  
Møtedato:  Møtetid frå – til: Stad: 
08.02.2019 0800  -  16.00 Hotell Ivar Aasen, Ørsta 
Møteleiar: Referent: 
Ragnhild Velsvik Berge og Lena Landsverk 
Sande 

Wenche Solheim 

 
Tilstades: 
Ulstein: 
Knut Erik Engh, ordførar 
Verner Larsen, rådmann 
Marit Botnen, kommunalsjef 
Hareid: 
Anders Riise, ordførar 
Ragnhild Velsvik Berge, rådmann 
Egil Mortensen, økonomileiar 
Monica Svoren, møtte for kommunalsjef 
Vanylven: 
Lena Landsverk Sande, ordførar 
Arnhild Nordaune, kommunalsjef 
Herøy: 
Arnulf Goksøyr, ordførar 
Olaus Jon Kopperstad, rådmann 
Geir Egil Olsen, økonomileiar 
Renate Rossi-Kaldhol, kommunalsjef 
 
Sakliste: 
Sak 1: Barnevernsvakt 
Aina Opsvik, leiar interkommunalt barnevern 
Sak 2: Helseplattformen, orientering 
Tommy Dahl og Tor Erling Evjen 
Sak 3; Effektiv drift av kommunale tenester 
Bjørn A Brox, Agenda Kaupang AS 
Sak 4:Orientering/oppdatering om statusen 
for drifta av Vest kontroll ved Jostein Støylen 
og styreleiar Ronald Hagen 
 

 
Volda: 
Jørgen Amdam, ordførar 
Rune Sjurgard, rådmann 
Kari Mette Sundgot, økonomisjef 
Svein Berg-Rusten, kommunalsjef 
Sande: 
Dag Vaagen, ordførar 
Oddbjørn Indregård, konst rådmann 
Bård Dalen, helse- og omsorgsleiar 
Ørsta: 
Karen Høydal, varaordførar 
Stein Aam, (frå kl 1500) ordførar 
Wenche Solheim, rådmann 
Jan Inge Bueide, økonomileiar 
Inger Liadal, seksjonsleiar 
Kristin Vik, seksjonsleiar 
Oddvar Marøy, stabsleiar 
Hornindal: 
Stig Olav Lødemel, (frå kl 1500) ordførar 
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1. Barnevernsvakt.  

Aina Opsvik orienterte om lovkrav og behov for barnevernsvakt 
med barnevernfagleg kompetanse. Det er to mulig alternativ 
som har vore sett på. 

 Etablere ei lokal ordning på søre med delte stillingar 
vakt/ordinært barnevern 

 Etablere felles barnevernvakt på sunnmøre med Ålesund 
som vertskommune 

 
Konklusjon: 
Ein ser at ei lokal løysing på søre vil vere ei meir sårbar teneste 
med store krav til dei tilsette. Ein ynskjer at det vert jobba vidare 
med ei løysing saman med Ålesund. 
 

 

2. Helseplattformen 
Tommy Dahl og Tor Erling Evjen orienterte om framdrift for 
opsjonskommunane. Søre er sist i «utrullingsløypa» og skal 
implementere i 2022 – 2023. Det er framleis mykje som er 
usikkert, også kva dette vil koste. Eit estimat på 350 (360) pr 
innbyggjar? 
Avtale med leverandør, Epic, skal signerast 10. mars med 
nyetablert selskap: Helseplattformen AS. 
Ragnhild V. Berge er i samordningsrådet for 
opsjonskommunane – Helse Midt på vegne av sjustjerna 
Tor Erling Evjen er delprosjektleiar for opsjonskommunane i 
samarbeidet - 85 kommunar pr i dag.  
Tommy Dahl har særskilt ansvar for regionen vår. Prosjektleiar 
for sjustjerna og koordinator mellom Tor Erling Evjen og 
helseplattformen, og oss i kommunane. Det er etablert 
faggrupper med representantar frå alle kommunane. 
 
Konklusjon: 
Det er lite truleg at kommunane kan velje å ikkje utløyse 
opsjonen. Vi må bu oss teknisk, fagleg og økonomisk på kva 
dette vil krevje frå om lag 2021. 
 

 

3. Effektiv drift av kommunale tenester 
Dette var dagens hovudinnlegg og Bjørn A Brox, Agenda 
Kaupang AS hadde tid både før og etter lunsj. Han har jobba for 
Ulstein kommune og har nytta dette arbeidet for å gjennomføre 
ei samanlikning for alle kommunane i sjustjerna. I tillegg er 
samanlikning med kommunegruppe 11 og ei «flink» kommune 
(Gjerdrum) viktig.  
 
Rapporten (økonomianalysen) som var sendt ut på førehand 
vart gått gjennom. Hovudfokus var pleie og omsorg. 
Utgangspunkt er at ein kan lære av dei beste 
 
Konklusjon: 
Dette tema er viktig og nyttig, og det var positivt at denne gruppa 
bestod av toppleiarar på ulike nivå. 
Det er ei forventning til helse/PLO nettverket om å følge opp 
funna som er presenterte i dag i det vidare arbeidet. 
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Kva kan vi lære av Vanylven i høve ressurskrevjande brukarar? 
 
Økonomileiarane vart utfordra med spørsmålet: korleis kan de 
hjelpe oss med vidare analysar? 
 
Send innspel til koordinator Ragnhild i Hareid! 
Denne gruppa må møtast igjen 
 

 LUNSJ kl 1100 – 12.45 
 

 

 
4. 

 
Orientering/oppdatering om statusen for drifta av Vest 
kontroll ved Jostein Støylen og styreleiar Ronald Hagen. 
Forhandlingane med Førde (sekom) er avslutta. 
 
Konklusjon: 
Vest kontroll må jobbe vidare med rekruttering av kommunar i 
regionen og dette hastar. 
Ordførar i Ørsta har hatt kontakt med ordførarane i Stryn, 
Stranda og Sykkylven, og kan delta på møter med Vest kontroll. 
Både ordførarar og rådmenn skal følge opp, men det må 
koordinerast frå Vest kontroll. 
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VOLDA KOMMUNE 
Servicekontoret 

Postadresse: postmottak@volda.kommune.no www.volda.kommune.no 
Stormyra 2 Telefon: Telefaks: Org. nr: Bankgiro: 
6100 Volda  70058701 939 760 946 3991.07.81727 
     

 
«MOTTAKERNAVN» 
«KONTAKT» 
«ADRESSE» 
«POSTNR
» 

«POSTSTED» 

 
Arkivsak nr. Løpenr. Arkivkode  Avd/Sakshandsamar Dato 
2015/1850 2874/2019 033  SVK/ SUNUTN  20.02.2019 
 
MELDING OM POLITISK VEDTAK - VAL AV NYE VARAMEDLEMER I 
KONTROLLUTVALET 
 
Vi melder med dette frå at Kommunestyret den 14.02.19, hadde føre ovannemnde som sak 
14/19, der det vart gjort slikt vedtak: 
 
Kommunestyret syner til val av vararepresentantar i kontrollutvalet som har andre verv i 
kommunale utval. I følgje kommunelova § 77, 2. ledd har ikkje kontrollutvalet sine 
medlemer og varamedlemer høve til å representere fleire kommunale utval samstundes. 
 
Kommunestyret vedtek slik endring i representasjon i utval for varamedlemene Arne 
Ullaland, Eiliv Halkjelsvik, Alinde Bjørkedal og Elin Løvøy Wilhemsen: 
Finn Arne Follestad, Jan Heltne, Inger Håvik og Inger Johanne Halkjelsvik 
 
 
 
Sakutgreiinga med vedlegg følgjer vedlagt. 
 
 
 
Sunniva Utnes 
Volda kommune, servicekontoret 
 
 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur. 
Kopi til: 
Inger-Johanne Johnsen    
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Vår ref.: 2015/1850 Side 2 av 5 

                                             

SAKSDOKUMENT 
 
Sakshandsamar:  Sunniva Utnes Arkivsak nr.:  2015/1850 
 

 Arkivkode:   033 
 
Utvalsaksnr Utval Møtedato 
   
   
 
 

VAL AV NYE VARAMEDLEMER I KONTROLLUTVALET  

 

Handsaming: 
 
Røysting (25 røysteføre): 
 
Tilrådinga frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 

Vedtak i kommunestyret - 14.02.2019  
Kommunestyret syner til val av vararepresentantar i kontrollutvalet som har andre verv i 
kommunale utval. I følgje kommunelova § 77, 2. ledd har ikkje kontrollutvalet sine 
medlemer og varamedlemer høve til å representere fleire kommunale utval samstundes. 
 
Kommunestyret vedtek slik endring i representasjon i utval for varamedlemene Arne 
Ullaland, Eiliv Halkjelsvik, Alinde Bjørkedal og Elin Løvøy Wilhemsen: 
Finn Arne Follestad, Jan Heltne, Inger Håvik og Inger Johanne Halkjelsvik 
 
 

Handsaming: 
Det var ti røysteføre ved møtestart. Festø møtte ikkje. 
 
Val av møteleiar: 
Per Svein Krøvel fremma Sindre Kvangarsnes som møteleiar. 
Sindre Kvangarsnes vart samrøytes valt til møteleiar. 
 
Erlend Krumsvik fremma å avvise saka. 
 
Magnar Sunde fremma Finn Arne Follestad til å erstatte Arne Ullaland i kontrollutvalet. 
 
Roald Espset fremma Jan Heltne til å erstatte Eiliv Halkjelsvik i kontrollutvalet. 
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Vår ref.: 2015/1850 Side 3 av 5 

Roald Espset fremma Inger Johanne Halkjelsvik til å erstatte Elin Løvøy Wilhemsen i 
kontrollutvalet. 
 
Erlend Krumsvik trekte sitt framlegg. 
 
Valnemnda røysta over framlegga over og gjekk vidare til PS 2/19. Val av erstattar for 
Alinde Bjørkedal vart tatt opp att i pausa til kommunestyret 
 
Til stades i valnemnda etter pausa: Margrete Trovåg, Magnar Sunde, Odd Harald Sundal, 
Benedikte Holmberg, Øyvind Festø, Erlend Krumsvik, Margrete Bjerkvik, Roald Espset, 
Sindre Kvangarsnes og Sindre Rotevatn. Åshild Vik møtte ikkje. Ti røysteføre. 
 
Margrethe Bjerkvik fremma Inger Håvik til å erstatte Alinde Bjørkedal i kontrollutvalet 
 
Røysting før pause: 
Inger Johanne Halkjelsvik, Jan Heltne og Finn Arne Follestad vart samrøystes valt inn i 
kontrollutvalet. (Ti røysteføre.) 
 
Røysting etter pause: 
Inger Håvik vart samrøysta valt inn i kontrollutvalet (Ti røysteføre) 

Tilråding i valnemnda - 14.02.2019 til kommunestyret: 
Kommunestyret syner til val av vararepresentantar i kontrollutvalet som har andre verv i 
kommunale utval. I følgje kommunelova § 77, 2. ledd har ikkje kontrollutvalet sine 
medlemer og varamedlemer høve til å representere fleire kommunale utval samstundes. 
 
Kommunestyret vedtek slik endring i representasjon i utval for varamedlemene Arne 
Ullaland, Eiliv Halkjelsvik, Alinde Bjørkedal og Elin Løvøy Wilhemsen: 
Finn Arne Follestad, Jan Heltne, Inger Håvik og Inger Johanne Halkjelsvik 
 
Administrasjonen si tilråding: 
 
Kommunestyret syner til val av vararepresentantar i kontrollutvalet som har andre verv i 
kommunale utval. I følgje kommunelova § 77, 2. ledd har ikkje kontrollutvalet sine medlemer 
og varamedlemer høve til å representere fleire kommunale utval samstundes. 
 
Kommunestyret vedtek slik endring i representasjon i utval for varamedlemene Arne 
Ullaland, Eiliv Halkjelsvik, Alinde Bjørkedal og Elin Løvøy Wilhemsen: 
…………………………………………………. 

 
Vedleggsliste: 
Råd om val av kontrollutval for perioden 2015-2019 
Oversikt over medlemer i utval 
 
Uprenta saksvedlegg: 
KST-sak PS 107/15 Val av kontrollutval for perioden 2015-2019. 
KST-sak PS 12/16 Søknad om fritak frå verv i kontrollutvalet  
Kommunelova 
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Samandrag av saka: 
Fire av varamedlemene i kontrollutvalet har verv i andre kommunale utval og oppfølgjer  
ikkje krava til kommunelova § 77, 2. ledd. Kommunestyret bør velje nye varamedlemer i 
kontrollutvalet, eller velje nye medlemer/varamedlemer i utvala slik at ein stettar kravet i 
kommunelova om kven som kan ha verv i kontrollutvalet. 
 
Saksopplysningar/fakta: 
 
Volda kommune vedtok ei i endring i politisk organisering 22.06.2017 der kommunestyret 
oppretta utvala: tenesteutval for oppvekst og kultur og tenesteutval for helse og omsorg. 
Valnemnda og kommunestyret valte i same møtet medlemer til utvala. Tre av varamedlemene 
som vart valt har også verv som varamedlemer i kontrollutvalet. Kommunelova § 77, 2. ledd 
som seier at kontrollutvalet sine medlemer ikkje kan vere medlem eller varamedlem av 
kommunal nemnd med beslutningsmynde, medlem av kommuneråd, kommunestyrekomitè 
eller tilsett i kommunen. Fire av varamedlemene til kontrollutvalet er soleis ikkje valde i 
samsvar med kommunelova sine bestemmelsar om kven som kan sitte som varamedlem i 
kontrollutvalet. 
 
Dei fire varamedlemene i kontrollutvalet har følgjande verv i kommunen: 

- Arne Ullaland – fast medlem i tenesteutval for helse og omsorg 
- Eiliv Halkjelsvik – varamedlem i tenesteutval for oppvekst og kultur 
- Alinde Bjørkedal – varamedlem i tenesteutval for helse og omsorg 
- Elin Løvøy Wilhelmsen – varamedlem i forvaltningsutvalet 

 
Ei alternativ løysing kan vere at kommunestyret vel andre representantar til utvala og held 
fram med dagens samasetjing av kontrollutvalet. 
 
Prinsippet om kjønnsmessig representasjon gjeld og ved utskifting av medlemmer og 
varamedlemer, jf. kommunelova § 16, nr. 3. Det nye medlemet skal kome frå det kjønn som 
er underrepresentert, dersom ikkje begge kjønn vil vere likt representert med minst 40 % etter 
utskiftinga. Reglane om kjønnsmessig representasjon skal føljast så langt det er mogleg.   
Dei same reglane gjeld for varamedlemer. Ver merksam på at kjønnsbalansen for 
varamedlemene skal bereknast separat frå dei ordinære medlemene av utvalet.  
 
Dersom eit medlem/varamedlem trer endeleg ut eller får varig forfall, skal det veljast ny 
medlem, sjølv om det er valt varamedlem. Suppleringsval skal skje frå den same gruppa som 
den som trer ut (jf. kommunelova § 16 nr. 3) 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Rådmannen rår kommunestyret til å velje nye varamedlemer til kontrollutvalet eller nye 
representantar til dei andre utvala, slik at krava i kommunelova § 77 vert oppfylt.  
 
 
 
 
Rune Sjurgard      Inger-Johanne Johnsen 
Rådmann      sektorsjef kultur og service 
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Utskrift av endeleg vedtak: 
Dei som vert valte 
Kontrollutvalet 
Tenesteutval for oppvekst og kultur 
Tenestutval for helse og omsorg 
Servicekontoret for vidare arbeid 
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Til  
- Kommunene 
- Fylkeskommunene 
 
Att.:   Ordfører / fylkesordfører 
 Rådmann / fylkesrådmann 
 Kontrollutvalget 
 Saksansvarlig valgteknisk forberedelse 
 Ev. videresending til representanter for valglister til kommune- og fylkestingsvalget 
 
 
 

Valg av kontrollutvalg for perioden 2015–2019 
 
Forum for Kontroll og Tilsyn (FKT) er en interesseorganisasjon for kontrollutvalgene i norske 
kommuner og fylkeskommuner og sekretariatene deres. 
(Kontaktinformasjon: www.fkt.no  |  fkt@fkt.no  |  403 90 775) 
 
Norges Kommunerevisorforbund (NKRF) er en interesseorganisasjon for alle som arbeider 
med revisjon av kommunal virksomhet og sekretærfunksjonen for kontrollutvalg. 
(Kontaktinformasjon: www.nkrf.no  |  post@nkrf.no  |  23 23 97 00)   
 
Kontrollutvalget er ett av de få lovfestede utvalgene i kommunen/fylkeskommunen.  
Kontrollutvalget er blitt et stadig mer sentralt utvalg, ikke minst på grunn av økt fokus på 
forvaltningsrevisjon og selskapskontroll som tillegg til finansiell revisjon. Det gjør også at 
kommunestyrene prioriterer utvalget høyere nå enn før. FKT og NKRF ser det som en naturlig 
og gledelig utvikling.  
 
Utvalget er ellers spesielt mht. hvem som kan velges. Vi fikk både i 2007 og i 2011 mange 
meldinger om feil ved valg av kontrollutvalg, og vi vil derfor gi noen råd og innspill før nytt utvalg 
skal velges i 2015. Vi vil også peke på noen aktuelle lovkilder og dokumenter: 
 

 Kommuneloven §§ 77–80  

 Forskrift om kontrollutvalg 

 KRD, rapport: ”85 tilrådingar for styrkt eigenkontroll i kommunane”, av des. 2009 

 ”Kontrollutvalgsboken, om kontrollutvalgets rolle og oppgaver”, av febr. 2011 (en 
oppdatert utgave kommer senere i høst) 

 Rapporten «Evaluering av kontrollutvalg og kontrollutvalgssekretariat», KMD desember 
2014 

 
Valg av kontrollutvalg i det konstituerende møtet 
 
Minst ett av medlemmene i kontrollutvalget skal være medlem av kommunestyret eller 
fylkestinget.  Vi minner om at det nå er lovfestet at kontrollutvalget skal velges på det 
konstituerende møtet, etter valg av formannskap/fylkesutvalg, ordfører/fylkesordfører og 
varaordfører/fylkesvaraordfører, jf. koml. § 17 nr. 2 (og nr. 3). 
 
Antall medlemmer i kontrollutvalget  
 
Lovkravet er at det skal være minst 3 medlemmer i kontrollutvalget. Vi anbefaler at kommunene 
velger minst 5 medlemmer inn i kontrollutvalget. Det er vår oppfatning at det er en helt annen 
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dynamikk i kontrollutvalg med 5 fremfor 3 medlemmer. Fem medlemmer i utvalget bidrar til 
bedre debatt og bredere kompetanse i utvalget. Med 3 medlemmer vil utvalget dessuten være 
svært sårbart ved forfall til møter. 
 
Hvem kan ikke velges inn i kontrollutvalget? 
 
Kommuneloven § 77 nr. 2 viser hvem som ikke kan velges inn i kontrollutvalget: 
 
"2. Utelukket fra valg er ordfører, fylkesordfører, varaordfører, medlem og varamedlem av 
formannskap og fylkesutvalg, medlem og varamedlem av kommunal eller fylkeskommunal 
nemnd med beslutningsmyndighet, medlem av kommuneråd eller fylkesråd, medlem 
og varamedlem av kommunestyrekomité og fylkestingskomité 
etter § 10 a og ansatte i kommunen eller fylkeskommunen." 
 
Videre er det i § 14 nr. 1 b sagt dette om hvem som er utelukket til å kunne velges inn i 
kontrollutvalget: 
 
«b) Utelukket fra valg er fylkesmannen, assisterende fylkesmann, og den som i vedkommende 
kommune eller fylkeskommune er administrasjonssjef eller dennes stedfortreder, er sekretær for 
kommunestyret eller fylkestinget, er leder av forvaltningsgren, har ansvaret for 
regnskapsfunksjonen i kommunen eller fylkeskommunen, eller foretar revisjon for kommunen 
eller fylkeskommunen. Leder av enkeltstående virksomheter er likevel ikke utelukket fra valg. I 
kommuner og fylkeskommuner med parlamentarisk styreform er ansatte i sekretariatet til rådet 
som har fått myndighet delegert fra rådet, ikke valgbare.» 
 
Noen det er uheldig å velge inn i kontrollutvalget?  
 
Vi vil peke på noen uheldige rollekombinasjoner som kommunene og fylkeskommunene kan 
styre klar ved å velge andre personer til kontrollutvalget: 
 

 Kontrollutvalget har et ”påse-ansvar” overfor revisjonen, jf. koml. § 77 nr. 4. Vi synes 
således det er uheldig om kontrollutvalgsmedlemmer samtidig sitter i styret for 
interkommunale revisjonssamarbeid.  

 Kontrollutvalget innstiller i plan for selskapskontroll, og påvirker i stor grad hvilke 
selskap det skal gjennomføres selskapskontroll i. Kontrollutvalgsmedlemmer som har 
styreverv i eller har ledende stilling i et av de samme selskapene, er inhabile og skal 
fratre når utvalget behandler saker vedrørende det aktuelle selskapet, jf. fvl. § 6 første 
ledd e). Vi mener kommunen unngår rollekonflikter ved å velge andre enn medlemmer 
av kontrollutvalget inn i selskapsstyret. Dette er et råd for alle selskap der kommunen 
har eierandeler, men er viktigere jo større det kommunale eierskapet er. 

 
Skal «opposisjonen» ha lederen i kontrollutvalget? 
 
Det er ikke noe lovkrav at opposisjonen skal ha lederen i kontrollutvalget, men det er mange 
kommuner som har valgt å ta det inn i kommunalt reglement. I KMD sin «Evaluering av 
kontrollutvalg og kontrollutvalgssekretariat» fra 2014 går det frem at 74 % av 
kontrollutvalgslederne kom fra opposisjonen i 2012 mens det tilsvarende tallet for 
fylkeskommunene var 94 %. 
 
For å ivareta kontrollutvalgets legitimitet anbefaler vi at lederen av utvalget velges fra et parti 
som tilhører «opposisjonen» i kommunestyret. 
 
Varaordning 
 
Ved valg av vararepresentanter til kontrollutvalget er det vanlig å benytte forholdsvalg, jf. bl.a. 
kommuneloven § 37 om forholdsvalg. 
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En bør være oppmerksom på at en felles varamannsliste vil gjøre kontrollutvalget mindre 
sårbart ved forfall. Da vil det som regel være samme person som stiller i de møtene det er 
behov for vara. Det er i tilfelle en forutsetning at kommunestyret/fylkestinget gjør enstemmig 
vedtak. Reglene for dette går fram av kommuneloven § 38a Avtalevalg. 
 
Kjønnsmessig sammensetting 
 
Kommunelovens regler om kjønnsmessig balanse gjelder også for kontrollutvalget. 
 
Anbefalinger / oppsummering 
 

1. Husk at kontrollutvalget skal velges på konstituerende møte som første utvalg etter 
formannskap/fylkesutvalg 

2. Sats på et kontrollutvalg med minst 5 medlemmer 
3. Husk at minst ett av medlemmene i kontrollutvalget skal velges blant kommunestyre-/ 

fylkestingsmedlemmene 
4. Kommunens egne ansatte (uavhengig av stillingsbrøk) er ikke valgbare til 

kontrollutvalget. Dette gjelder også som varamedlem. 
5. Unngå å velge kontrollutvalget sine medlemmer inn i styret i revisjonsselskap 
6. Unngå å velge ledere eller styremedlemmer i selskap der kommunen har eierdeler inn i 

kontrollutvalget 
7. Vurder å innføre varaordning i rekkefølge 

 
Til orientering viser vi også til rundskriv H-12/15 Val av formannskap/fylkesutval, 
ordførar/fylkesordførar, varaordførar m.m. av 3. september 2015 fra Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet. 
 
Godt valg! 
 
FKT og NKRF ønsker kommuner og fylkeskommuner lykke til med valg av kontrollutvalg for 
perioden 2015-19.  
 
Kontrollutvalget er et lovfestet og viktig utvalg i kommunen, som fortjener dyktige medlemmer. 
 
Vi er tilgjengelige for spørsmål som måtte dukke opp i forbindelse med valg av kontrollutvalg. 
 
 

 
 

Med hilsen 
 
 
 
 
Per Rune Vereide (s)      Per Olav Nilsen (s) 
Styreleder FKT      Styreleder NKRF 
 
 
 
 
 
Kopi: Kommunal- og moderniseringsdepartementet og KS 
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Kontrollutvalet 2015 - 2019

Medlemar

Ronald HaCIEr'.. leiar

Solfrid Oline F7rde, nestleiar r-.1c

Racinhild Folkestad 1-1

Jorgen Holte

Torill RodYen Eide

Bjorn Ytrestoyl

Inge Alexander Bruheirn

Varamedlemar

1. Anne Helen Suncalsfoll

marne EL:',rkedal




Elin Mari

Tor Mikalsen

,2nrie karin Espe

ullaland
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Forvaltningsutvalet perioden 2015-2019 rev. 080717/ SU —Betsy Iversen

Tlf. privat Tlf. arb. Representantar Vararepr. Tlf. privat Tlf. arb.




... .

:r71;r5"9".




. 9 }.  V!. SP, • MDG




Magnar Sunde - leiar I. Hans Peter Eidseflot




90




Øyvind Festø- nestleiar Milan Ilie




Lina Marie Bjørkedal Kari Hasle




Margrete Trovåg Idar Flo




Åshild Vik Annlaug Stokke





Hildegunn Homberset





Ingrid Salt






Betsy Iversen




,.
„






Erlend Koppen I. Einar Børtveit
_.





Magny Fylling Esther Kesseboom Lien






Øyvind Haugan Cruickshank




,







-Sindre Kvangarsnes I. Rolleiv Hjelle




_





Elin Løvøy Wilhelmsen
_





Lars Barstad








-Sindre Rotevatn I. Petter Espe





2. Elisabeth Welle Høidal
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Tenesteutval for helse og omsorg (THO) haust 2017-2019.

Møtetid kl 13:00 (11 jan, 15 feb, 8 mar, 12 apr, 16 mai, 14 jun), Frå kommuna: Svein Berg-Rusten

Leiar: Hild Våge

Nestleiar: Benedicte Holmberg

Fastemedlemmer:

Hild Våge, AP
Benedicte Holmberg, V
Dag Aarflot, SP
Arne Ullaland, AP

Ivar Otto Kristiansen, H
Roald Espset, FRP
Erlend Krumsvik, KRF

Varamedlemmer:

AP, SP, SV, MDG og V

Frp:

Hilda Fløtre
Egil Berg

H:

Krf:

Inger Tove Simonnes
Alinde Bjørkedal

Anne Natvik, SV
Ingvild R Hansen, SP
Helge Standal, MDG
Roar Berg, AP
Mona Skålerud, SP
Kaspar Selvik, AP

Audun Høidal
Torill Hasfjord
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TOK Tenesteutval oppvekst og kultur i Volda kommune 2017-2019




Tlf.privatTlf.ArbeidRepresentantarVararepresentantarTlf.privatTlf.Arbeid




SP, AP,SV OG
MDG






9_RebekkaRiise1.IdarAndrèFloVBjerknesleiar(SP)



‘UthmanAbuHarbid2.AnneLiseFredly(AP)AP




Indresøvde




AlfJakobsen3.EivindSV




,-,TnghildRemøy4.JanneHeggvoll




HenrietteHafsås'3Tsakos,MDG





IngridKrogsæter

















KRF





,




HenningHolsvik1.ErlendKrumsvik






2.MargaretTheresaR.Kornberg














FRP






EdvinDale1.EilivHalkjelsvik






2.JennyVenås








H






PerSveinKrøvelI.OddMartin"Velsvik






2.ElisabethVelleII
(F/service og kultur/servicekontoret/telefonar
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VOLDA KOMMUNE 
Servicekontoret 

Postadresse: postmottak@volda.kommune.no www.volda.kommune.no 
Stormyra 2 Telefon: Telefaks: Org. nr: Bankgiro: 
6100 Volda  70058701 939 760 946 3991.07.81727 
     

 
«MOTTAKERNAVN» 
«KONTAKT» 
«ADRESSE» 
«POSTNR
» 

«POSTSTED» 

 
Arkivsak nr. Løpenr. Arkivkode  Avd/Sakshandsamar Dato 
2019/107 2600/2019 151  SVK/ SUNUTN  18.02.2019 
 
MELDING OM POLITISK VEDTAK - ØKONOMISTYRING 2019 
 
Vi melder med dette frå at kommunestyret den 14.02.19, hadde føre ovannemnde som sak 
5/19, der det vart gjort slikt vedtak: 
 

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å 
dekkje kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal 
gjennomførast.  
 
Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga. 
 
 
Sakutgreiinga med vedlegg følgjer vedlagt. 
 
 
Sunniva Utnes 
Volda kommune, servicekontoret 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur. 
 
Kopi til: 
Joakim Rødven Sekretær Fellesnemnda   
Sunniva Utnes Sekretær THO og Forvaltningsutvalet   
Bente Kristin Krøvel Sekretær TOK   
Rune Sjurgard Rådmann   
Jarl Martin Møller Kommunalsjef Teknisk og Utvikling   
Jørgen Vestgarden Sektorsjef Utvikling   
Inger-Johanne Johnsen Sektorsjef Kultur og Service   
Berit Lyngstad Personalsjef   
Kari Mette Sundgot Økonomisjef   
Aina Øyehaug Opsvik Barnevernssjef   
Svein Berg-Rusten Helse- og omsorgssjef   
Per Ivar Kongsvik Sektorsjef for opplæring og oppvekst   
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SAKSDOKUMENT 
 
Sakshandsamar:  Kari Mette Sundgot Arkivsak nr.:  2019/107 
 

 Arkivkode:   151 
 
Utvalsaksnr Utval Møtedato 
17/19 Formannskapet 05.02.2019 
5/19 Kommunestyret 14.02.2019 
 
 

ØKONOMISTYRING 2019  

 

Handsaming: 
Økonomisjef Kari Mette Sundgot og Rådmann Rune Sjurgard orienterte om saka. 
 
Røysting (27 røysteføre): 
Tilrådinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

Vedtak i kommunestyret - 14.02.2019:  

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å 
dekkje kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal 
gjennomførast.  

Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga. 
 
 
 

Handsaming: 
Rådmannen og økonomisjef Kari Mette Sundgot orienterte om saka. 
 
Røysting (ni røysteføre): 
 
Tilrådinga frå administrasjonen vart samrøystes vedteken. 
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Tilråding i formannskapet - 05.02.2019 til kommunestyret: 

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å 
dekkje kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal 
gjennomførast.  

Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga.   
 
Administrasjonen si tilråding: 

Kommunestyret syner til at det må frigjerast økonomisk handlingsrom over drifta til å dekkje 
kapitalutgiftene dersom investeringsprogrammet i økonomiplanen skal gjennomførast.  

Kommunestyret er innstilt på å arbeide etter dei økonomiske køyrereglane skissert i 
saksutgreiinga. 

 
Uprenta saksvedlegg: 
 
Budsjett og økonomiplan 2019 - 2022 
 
Samandrag av saka: 
Gjeldande økonomiplan viser at Volda kommune går inn i ei periode med utfordrande 
økonomi. Kommunestyret har i økonomiplanen lagt opp til eit svært ambisiøst 
investeringsopplegg. Gjennomføring av desse planlagde investeringane vil representere ein 
auke på om lag 30 millionar i renter og avdrag, og kommunen må gjennomføre krevjande 
tiltak for å frigjere midlar til å forrente investeringane. Dei store investeringane krev stø 
økonomistyring med klare køyrereglar der ein ikkje opnar budsjettet for andre og nye tiltak i 
enkeltsaker. Dersom kommunestyret vil følgje opp sin eigen økonomiplan og gjere større 
satsingar, så inneber det redusert handlingsrom til å drive politikk på nye område. Dei store 
investeringane er eit retningsval for Volda kommune, og det er gjennom enkeltsakene ein får 
testa ut om ein vil følgje opp økonomiplanen.  
 
Kommunen sitt handlingsrom er lite og saker med økonomiske konsekvensar bør vurderast 
samla og opp imot kvarandre gjennom budsjettarbeidet. 
 
 
 
 
Saksopplysningar/fakta: 
For å kome i mål med store investeringsprosjekt har ein vore nøydd til å nytte oppsparte 
midlar. I budsjett år 2022 treng Volda kommune 30,5 mill kroner for å gå i balanse i drifta. 
Midlane vert henta frå disposisjonsfondet. Ved inngangen til 2023 er saldo på dette fondet 4,4 
mill kroner noko som indikerer at kommunen vil få eit meirforbruk i år 2023 på 25,7 mill 
kroner om driftsnivået held fram som i dag: 
 

Disposisjonsfond 
Budsjett 

2018 
Budsjett  

2019 
Budsjett  

2020 
Budsjett  

2021 
Budsjett  

2022 

Saldo IB 59 893 744 112 732 025 42 873 117 29 288 283 5 932 873 
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Avsetjing 54 359 281    29 000 000 
Bruk -1 521 000 -69 858 908 -13 584 834 -23 355 410 -30 547 910 
Saldo 31.12    112 732 025 42 873 117 29 288 283 5 932 873 4 384 963 
 
 
Skal det vere forsvarleg å sette i gong med store investeringsprosjekt er det viktig at 
kommunen kjem i gang med ein prosess der målet er å redusere driftsnivået. Skal ein lukkast 
med dette må administrasjon og politisk side ha ein felles forståing for dei utfordringane som 
ligg. I tillegg til at vi snakkar om ei drift som må nytte av disposisjonsfondet er der i tillegg 
vedteke andre tiltak som også skal redusere driftsnivået: 
 

2 019 2 020 2 021 2 022
Digitalisering og innovasjon, samordning skule og barnehage -3 201 636 -6 701 636 -8 601 636 -8 601 636
Reduksjon i tenestene knytt til flyktningar -1 000 000 -2 000 000 -2 000 000 -2 000 000
Digitalisering stab og merkantilt arbeid i sektor -3 000 000 -3 000 000 -3 000 000
Bruk av disposisjonsfond for balanse i drift (utan VCA) -8 558 908 -13 584 834 -23 355 410 -30 547 910
Sum rammer som viser behov for reduksjon drift -12 760 544 -25 286 470 -36 957 046 -44 149 546  
 
I 2019 er innsparingsmålet 4,2 mill kr. Dette ser administrasjonen som mogleg å klare ved at 
 
 Alle ledige stillingar skal leggjast fram for leiarforumet for nye Volda før ein gjer 

tilsetting. Ein må vurdere økonomiske synergiar ved ny kommune og drøfte 
moglegheitene  for å ta ned antal stillingar 

 Ingen kan forvente å be om auka ramme for å dekkje nye behov 
 Alle må gjere sitt + bidra til fellesskapen og redusere drifta – som: 
- leggje om rutinar, arbeidstidsordningar, organisering 
- redusere behovet for tilsette gjennom tidleg innsats, digitalisering, interkommunalt 

samarbeid 
- smarte/innovative innkjøp 
- utnytte kapasitet/rasjonalisere drifta/færre driftseiningar 
- standard som akkurat er nok til å tilfredsstille krava 
- leggje ned aktivitet 

 
Ser ein lenger fram i tid der målet for reduksjon er vesentleg større kjem en ikkje vidare utan 
å gjere større endringar, som og inkluderer endringar i struktur. Administrasjonen har gjort ei 
utrekning som fordeler prosentvis innsparingsmål, basert på netto utgiftsramme i budsjettet: 
 
 
  
  %-vis av total 2019 2020 2021 2022 
Reduksjonsbehov  -4 201 636 -573 361 -1 134 068 -1 658 454 
Rådmann  0,38 % -16 010 -96 344 -140 813 -168 220 
Samfunn og rådgjeving  0,22 % -9 277 -55 827 -81 595 -97 476 
Personal og organisasjon  3,45 % -145 113 -873 258 -1 276 329 -1 524 739 
Økonomi  1,00 % -42 014 -252 829 -369 528 -441 449 
NAV Kommune  2,18 % -91 697 -551 811 -806 511 -963 481 
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Opplæring og oppvekst  40,19 % -1 688 465 -10 160 780 -14 850 704 -17 741 073 
Helse og omsorg  36,74 % -1 543 583 -9 288 918 -13 576 415 -16 218 772 
Kultur og service  2,05 % -86 118 -518 239 -757 443 -904 863 
Politisk verksemd  0,59 % -24 726 -148 797 -217 477 -259 804 
Teknisk  7,09 % -297 941 -1 792 940 -2 620 510 -3 130 536 
Utvikling  1,62 % -67 902 -408 618 -597 225 -713 462 
Barnevern Volda kommune  4,49 % -188 789 -1 136 089 -1 660 476 -1 983 651 
 
Som det går fram av tabellen er det to sektorane som eig dei største budsjetta og dermed 
størst beløp for reduksjon i driftsrammer. Skal ein kome i mål med så store endringar må vi 
gjere gode vurderingar av den tenesteproduksjonen vi gir til innbyggjarane i dag og vurdere 
endringar som er forsvarleg innafor dei ulike fagområda. Ved slike vurderingar kan det vere 
ei løysing å samanlikne seg med andre kommunar. Kostratala gir oss ein peikepinn på våre 
prioriteringar samanlikna med andre. Volda kan ikkje med sin økonomi drive eit høgare 
driftsnivå enn samanliknbare kommunar om vi samtidig skal ha ambisjonar om store 
investeringar: 
 
Netto driftsutgifter pr. innbyggjar (justert for utgiftsbehov),  År 2017

Nye 
Volda Ørsta Herøy K-gr 11

Møre og 
Romsdal

Pleie og omsorg 18 186 18 673 16 249 16 858 18 261
Grunnskole 14 052 12 933 13 207 14 302 13 854
Barnehage 8 473 9 280 8 243 8 477 8 749
Adm, styring og fellesutgifter 4 822 4 407 4 915 4 599 4 296
Sosiale tjenester 2 049 1 928 3 010 2 964 2 397
Kommunehelse 2 271 2 065 2 641 2 650 2 372
Barnevern 757 15 1 434 1 468 1 496
Kultur og idrett 1 340 1 498 2 461 2 100 1 853
Plan, kulturminner, natur og nærmiljø 792 555 613 571 646
Andre områder 2 804 2 782 4 005 2 986 2 665
-  Brann og ulykkesvern 1 085 975 1 116 934 957
-  Kommunale boliger -377 -142 55 -30 -182
-  Samferdsel 1 621 1 480 1 731 1 309 1 049
-  Næringsforv. og konsesjonskraft -291 -179 238 49 133
-  Kirke 766 648 865 724 708
Totalt 55 546 54 136 56 777 56 974 56 588  
 
Netto driftsutgifter pr innbyggjar er i nye Volda kommune kr. 1 410 høgare enn i Ørsta. Dette 
er 14,1 mill kr om vi set innbyggjartalet til 10 000.  
 
Ny kommunelov som trer i kraft 2020 inneheld ei skjerping i kommunane sitt ansvar for 
økonomiforvaltning, jfr femte del i lova. Kommunen skal forvalte økonomien slik at den 
økonomiske handleevnen vert ivareke over tid.  
 
Vurdering og konklusjon: 
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Kommunestyret har lagt seg på eit svært ambisiøst investeringsnivå i gjeldande økonomiplan. 
Konsekvensen av dette vert at ein må kutte vesentleg i drifta for å finne rom til renter og 
avdrag. Rådmannen var i framlegginga av forslaget til budsjett og økonomiplan tydeleg på at 
det store investeringsprogrammet var eit retningsval, og at kommunestyret måtte vere 
tydelege på dette. Alternativet kan vere å skjerme tenestestrukturen og halde investeringane 
på eit lågast mogleg nivå. 
 
Prosessane med å frigjere handlingsrom for å gjennomføre investeringane vil vere 
konfliktfulle. Investeringsprogrammet er anslått til å generere auka renter og avdrag på kr 30 
mill. Dersom investeringane vert gjennomført som planlagt, vil nye Volda kome i gruppa 
blant kommunar i landet som får høgast netto renteeksponert gjeld pr innbyggjar. Det vil 
innebere at Volda kommune må innrette seg på å drive rimelegare på alle tenesteområde enn 
samanliknbare kommunar. Når ein legg til grunn at samanliknbare kommunar har lågare 
lånegjeld, så må ein strekkje seg godt under desse også i driftsnivå. I praksis inneber dette til 
dømes at ein ikkje kan ha ei skuledrift som ligg ca 10 mill høgare enn Ørsta kommune. 
Innføring av lærarnormer bind opp ressursar for å sikre kvalitet i vaksen/pedagogtettleik, og 
gjer at ein ikkje kan få til ein slik reduksjon utan å samle drifta på færre skular. Det må 
sparast innanfor alle tenestene. Innanfor omsorg, sosialhjelp og barnevern der den 
underliggjande veksten i samfunnet generelt er høgare enn folketalsveksten, samt ukjent 
effekt av oppgåveoverføring frå helseforetaket, så vert dette særleg krevjande. Samtidig må 
det vere potensial her, og at ein må jobbe med konkrete tiltak med mål om gevinst. Tiltak 
som virkar må sjåast i eit heilskapleg tenesteforløp der gevinstuttaket i enkelte høve kan ha 
lenger tidsperspektiv enn det ein planlegg. Det er forventa innsparing i stabane gjennom 
digitalisering og forenkling av arbeidsoperasjonar.  
 
I tillegg til å effektivisere må ein vere svært restriktiv når det gjeld nye tiltak, og kommunane 
bør ikkje leggje opp til standardar og nivå på tenester utover det som er tilstrekkeleg etter 
krava i lov og forskrift.  
 
Ein prosess der målet er reduksjon i driftsnivået vil ta tid. Målet vi set oss må vere realistisk 
slik at vi får henta ut resultat. Erfaringar frå andre kommunar som er i eller har gjennomført 
liknande prosessar er at det kan vere smart å hente inn ekstern hjelp. Dette trur vi også vil 
vere lurt for Volda sin del og vi vil rå til følgjande prosess for frigjering av ressursar i 
perioden 2020 og utover: 
 

 Ekstern analyse og bistand på prosess 
 Politisk forankring sak i FN - april 
 Konkurranse konsulent - mai 
 Forankring hos leiarane og tillitsvalte – april 
 Oppstart – september (Budsjett/Økonomiplan 2020-2023) 

 
Vidare så ønskjer vi å sette årelege forventingar i reduksjonen i driftsnivået: 
År 2019: 4,2 mill kr 
År 2020: 10 mill kr (det vil sei 5,8 mill kr i nye tiltak samanlikna med 2019) 
År 2021: 20 mill kr (det vil sei 10 mill kr i nye tiltak samanlikna med 2020) 
År 2022: 30 mill kr (det vils ei 10 mill kr i nye tiltak samanlikna med 2021) 
 
For å lukkast med prosessen vil det vere nødvendig med nokre køyrereglar og føresetnadar: 
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 Ingen auke i driftsrammer utover budsjettvedtak. Eit nytt behov må 
finansierast av reduksjon i eksisterande ramme 

 Om behov for enkeltsaker med økonomisk konsekvensar bør dette leggjast til 
fellessaker som budsjett og økonomirapportering 

 Endring i rammer på investeringsprosjekt må finansierast gjennom reduksjon i 
andre prosjekt 

 Strukturendringar innan helse og omsorg og skule og barnehage må til. Om 
ikkje vil dette medføre drastiske endringar på kvalitet i tenesteproduksjon 

 Leggje seg på eit nivå og standard på tenester som er godt nok for å 
tilfredsstille krava i lov og forskrift. 

 Konsentrere seg om kommunen sine kjerneoppgåver. 
 
Summen av dette vil resultere i enkeltsaker og prosessar der ein vil møte motstand frå 
grupper som får redusert ei teneste eller får tenesta organisert på annan måte med lenger 
avstand mv. Dersom ein gjennom enkeltsaker opprettheld driftsnivå og ikkje reduserer drifta, 
eller gjer vedtak som bind opp ressursar til nye tiltak, vert det viktig at ein tek ein ny status på 
handlingsrommet og nedjusterer investeringsprogrammet. Det same gjeld dersom det oppstår 
situasjonar med svikt i inntektene i høve til det som er lagt til grunn i økonomiplanen. Dette 
kan vere relatert til utviklinga i dei frie inntektene gjennom inntektssystemet eller at 
kommunestyret sjølv set ned eigedomsskatten.  
 
Det er viktig med jamnleg gjennomgang av økonomisk situasjon og føresetnaden for å 
gjennomføre økonomiplanen, slik at politiske avgjerder kan byggje på godt fundamentert 
kunnskap om kva konsekvensar vedtak i enkeltsaker får for totaløkonomi og samla 
prioritering. Både formannskapet og tenesteutvala bør ha prosessar på dette der ein ser 
økonomien og drifta i samla og langsiktig perspektiv.  
Dei store investeringane i økonomiplanen representerer eit tydeleg retningsval for Volda. 
Investeringane er viktige for utvikling av samfunnet og skape bulyst i Volda. Utgiftene må 
ned for å dekkje opp renter og avdrag til desse investeringane. Det hadde vore enkelt dersom  
ein kunne gjere desse investeringane og samtidig halde fram som ein har gjort før. Dei som 
skal forvalte heilskapsansvaret veit at det ikkje går når vi i den nasjonale konteksten går i 
møte ei demografisk utvikling med vekst i utgiftsbehov som ligg høgare enn inntektsauken. 
Når ein i same periode skal forrente ei stor auke i lånegjelda, så må relativt drastiske tiltak til 
for å ha balanse i drifta. Når rådmannen framover legg fram enkeltsaker for å følgje opp 
dette, så er det for å følgje opp kommunestyret sin politikk slik den er lagt i gjeldande 
økonomiplan vedteken i desember 2018. I desse sakene vil særinteresser som vert råka 
naturleg engasjere seg, og desse skal også høyrast. Ein må vere budd på at sakene vil verte 
konfliktfulle. Den som skal ivareta dette heilskapsbildet kan få utfordringar med å få dette 
fram i det offentlege rom dersom media berre presenterer historia til den som vert råka utan å 
synleggjere saka i heilskapsperspektiv. Det vert derfor vanskeleg å få fram at det å seie nei til 
noko, også kan vere å ta omsyn til eit større behov. Det er i desse sakene «slaga vil stå» om 
kommunestyret vil følgje opp det som er lagt opp til i økonomiplanen. Administrasjonen skal 
jobbe for å følgje opp økonomiplanen, og vert den kritikken vert retta mot når ein fremjar 
saker om upopulære økonomiske tiltak. Det er viktig å vere klar over at oppdraget ligg i 
økonomiplanen som kommunestyret har vedteke.   
 
I dette siste året før samanslåinga forvaltar «gamle» Volda «hovudstolen» i økonomien til 
nye Volda. Det er naturleg at fellesnemnda vert halden orientert som det organet som 
planlegg den nye kommunen. 
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Helse og miljøkonsekvensar: 
Økonomisk forvaltning spelar inn på helse og miljøkonsekvensar. Prosessen Volda kommune 
no er inne i krev mykje av alle tilsette. Skal ein lukkast med slike prosessar er det viktig å 
jobbe godt med holdningar og halde fokuset inn mot dei positive tiltaka som kjem ut av 
prosessen. Dei tilsette må få vere aktivt med i prosessen gjennom både deltaking og god 
informasjon.  
 
Økonomiske konsekvensar: 
sjå utgreiing over 
 
Beredskapsmessige konsekvensar: 
Ingen 
 
 
 
Rune Sjurgard      Kari Mette Sundgot 
Rådmann      økonomisjef 
 
 
Utskrift av endeleg vedtak: 
 
Fellesnemnda for nye Volda 
Tenesteutval for helse og omsorg 
Tenesteutval for oppvekst og kultur 
Forvaltningsutvalet 
Rådmannen si leiargruppe 
Arbeidstakarorganisasjonane v/ hovudtillitsvalte 
Hovudverneombodet 
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